

Кто, если не мы

Будущих лидеров отрасли ждут этим летом в Санкт-Петербурге



Влада Стрелецкая
Директор Российского национального комитета
Мирового нефтяного совета



23 июня 2019 года в Санкт-Петербурге откроется 6-й Молодежный форум Мирового нефтяного совета — Форум будущих лидеров. Это крупнейшая международная площадка для профессионального общения молодых специалистов нефтегазовой отрасли. Участие в Форуме дает уникальную возможность установить контакты, обменяться мнениями и впечатлениями со студентами и молодыми специалистами из разных стран мира, а также побеседовать и получить ценные советы и наставления от признанных лидеров мировой нефтегазовой индустрии.

Молодежные форумы МНС проводятся раз в три года. Россия принимает его впервые. Подготовкой форума занимается Российский национальный комитет МНС. Основные мероприятия будут проводиться на базе Санкт-Петербургского горного университета — старейшего инженерного вуза России. Атмосферу будущего Форума и связанные с ним ожидания точно передают слоганы мероприятия: «Кто, если не мы» и «Когда, если не сейчас».

Вовлечение в отрасль инициативных молодых людей, подготовка кадров высокой квалификации и создание условий для самореализации нового поколения специалистов являются, с точки зрения Мирового нефтяного совета, ключевыми условиями развития и конкурентоспособности нефтегазовой отрасли в современных реалиях. Ключевая роль в реализации молодежной политики отводится Молодежным форумам, которые, как и Мировые нефтяные конгрессы, проводятся раз в 3 года и являются уникальными для отрасли интернациональными площадками профессионального общения.

Регистрация на Форум открыта на сайте www.flf-russia.com. Причем, для уча-



ствия в Форуме нет возрастных ограничений. Делегатом может стать каждый заинтересованный в этом специалист.

АКТУАЛЬНАЯ ДИСКУССИЯ

Обширная и разнообразная деловая программа — стержневое событие 6-го Форума будущих лидеров МНС. На обсуждение выносятся актуальнейшие темы современного состояния и перспективного развития мировой нефтегазовой отрасли.

Мероприятия будут проводиться в различных форматах: пленарные заседания, панельные сессии, форумы, круглые столы, открытые диалоги. Кроме того, на 27 июня запланированы выездные технические туры: молодым участникам Форума будет предоставлена возможность побывать на действующих производственных объектах нефтегазовой отрасли России.

Проводимый в России международный форум молодых специалистов нефтегазовой отрасли является своего рода прологом 23-го Мирового нефтяного конгресса (Хьюстон, США — 2020). В связи с этим признано целесообразным синхронизировать техническую программу 6-го Форума будущих лидеров с повесткой дня Мирового нефтяного конгресса. В частности, одним из акцентов обсуждения станет тема «Компетенции и навыки для инновационных решений». Первое пленарное заседание Форума будет посвящено обсуждению темы «Трансформация энергетики — карта будущего».

Ожидается, что участниками Форума, который продлится до 28 июня, станут порядка 1200 юношей и девушек из десятков стран мира. На встречу с молодыми специалистами приедут лидеры отрасли — руководители ведущих энергетических компаний мира, видные ученые, ключевые эксперты. Это, в частности, министр энергетики РФ Александр Новак, президент Мирового нефтяного совета Тор Фьйеран, исполнительный вице-президент и глава представительства Shell в России Седерик Кремерс, председатель Corex Саламанка Педро Мирас, генеральный директор «Газпромнефти» Александр Дюков, вице-президент Halliburton Гален Кобб, исполнительный вице-пре-



«Предполагается, что Форум будущих лидеров станет самой масштабной в истории международной площадкой профессионального общения молодых специалистов нефтегазовой отрасли. На Форум придут сотни молодых людей из десятков стран мира, а повестка дня будет сфокусирована на самых острых и важных вопросах стратегического развития нефтегазовой отрасли»

Александр Новак,
председатель Оргкомитета Форума будущих
лидеров, министр энергетики РФ

зидент Schlumberger Жан-Франсуа Пуло, генеральный директор «НИС а.о. Нови Сад» Кирилл Тюрденев.

МОЛОДЕЖНЫЕ ТЕХНИЧЕСКИЕ СЕССИИ

Молодежный программный комитет 6-го Форума будущих лидеров МНС подготовил насыщенную техническую программу, охватывающую широкий спектр научно-технических инноваций в нефтегазовой сфере. Молодежные

технические сессии станут одним из ключевых направлений работы Форума. Это трибуна, с которой молодые специалисты, представляющие разные страны и континенты, смогут рассказать о своем видении будущего нефтегазовой индустрии, предложить собственные подходы к решению проблемных вопросов в различных сегментах жизнедеятельности отрасли. Впервые отбор спикеров молодежных технических сессий проводился на конкурсной основе. С этой целью на официальном сайте Форума www.flf-russia.com



«Программа Форума будущих лидеров в Санкт-Петербурге весьма созвучна тематике Мирового нефтяного совета. Дискуссии на молодежных площадках позволяют освежить взгляд на состояние и перспективы отрасли»

Тор Фьйеран,
президент Мирового нефтяного совета

сом был открыт прием тезисов, обобщающих результаты самостоятельных исследований молодых специалистов по наиболее актуальным темам отраслевой повестки дня.

Организаторы назвали 9 ключевых тем, на которые должны ориентироваться соискатели. Эти темы объединены в три группы — Лидерство, Инновации, Устойчивое развитие. Авторы наиболее интересных предложений



«Форум будущих лидеров, который летом пройдет в Санкт-Петербурге, станет для меня третьим Молодежным форумом Мирового нефтяного совета после Калгари и Рио. Исходя из этого личного опыта, могу уверенно утверждать, что это весьма впечатляющие и уникальные площадки для профессионального общения»

Стефан Русле,
председатель Комитета
молодых специалистов МНС

получили приглашения выступить на Форуме. По решению оргкомитета, они смогут участвовать в Форуме без уплаты регистрационного взноса, обязательного для других участников. На технических сессиях оценивать уровень докладов будут члены экспертной комиссии. Авторы лучших работ отметят дипломами и призами. Участниками конкурса стали студенты, аспиранты и молодые специалисты в возрасте до 35 лет. Отбор проводила экспертная комиссия, состоящая из членов Молодежного и Программного комитетов МНС.



«Молодежные форумы Мирового нефтяного совета проводятся нечасто – раз в три года. Участие в этом мероприятии дает, по сути, уникальный шанс заявить о себе, пополнить знания, расширить круг профессионального общения, обрести единомышленников в самых разных странах мира. Не стоит упускать такую возможность»

Влада Стрелецкая,
директор Российского национального комитета
Мирового нефтяного совета

Рефераты рассматривались в обезличенной форме. Соответственно, во внимание принимались только актуальность и качество исследований. По инициативе администрации Санкт-Петербургского горного университета молодым участникам конкурса предоставлена возможность опубликовать свою научную работу в сборнике, индексируемом Scopus, Web of Science. Сборник выпустит издательство CRC Press (Taylor & Francis Group, UK) – деловой партнер Горного университета.



ВОЛОНТЕРЫ

Для участия в 6-м Форуме будущих лидеров формируется интернациональная команда волонтеров численностью 200 человек. Предполагается, что работать волонтеры будут по 3-4 часа в день, у них останется достаточно времени для участия в мероприятиях и неформальном общении. При этом оплатить волонтерам придется только дорогу до Санкт-Петербурга и обратно. Проживание, обеды, участие в Форуме и даже специальная экипировка будут для них бесплатными.

К настоящему времени завершен прием заявок от кандидатов в волонтеры. Они поступили от 368 соискателей из 31 страны мира. Самая представительная возрастная группа соискателей – 21-25 лет (45%), по 23% приходится на долю заявок от кандидатов 18-20 и 26-30 лет, около 10% – старше 30 лет. Как и ожидалось, наибольшую активность проявили россияне – заявки подали 254 претендента из 20 вузов, готовящих специалистов для нефтегазовой отрасли.

КУЛЬТУРНАЯ ПРОГРАММА

Местом встречи делегатов 6-го Молодежного форума Мирового нефтяного совета станет Санкт-Петербург – один из красивейших городов России со слабой историей и богатым культурным наследием. Исторический центр города и связанные с ним комплексы

памятников входят в список объектов всемирного наследия ЮНЕСКО.

Культурная программа Форума будущих лидеров формируется таким образом, чтобы молодые специалисты нефтегазовой отрасли, приехавшие в Санкт-Петербург со всех концов планеты, имели возможность наиболее полно ознакомиться с городом, его окрестностями и достопримечательностями. В частности, на 24 июня запланированы экскурсии по Петропавловской крепости и речной круиз по Неве. На 25 июня намечен торжественный прием в Эрмитаже. 27 июня будут проведены товарищеский футбольный турнир и экологическая акция. Предполагается, что торжественная церемония открытия 6-го Молодежного форума Мирового нефтяного совета состоится в Мариинском театре, который заслуженно называют жемчужиной культурной жизни не только Санкт-Петербурга, но и России.

А официальная церемония закрытия Форума готовится в Константиновском дворце. Этот памятник архитектуры XVIII века, расположенный на южном берегу Финского залива, завораживает своей строгой красотой и ухоженным парком. Сейчас это официальное место отдыха для высших должностных лиц России и приема важных гостей. Активную роль в формировании культурной программы Форума и обеспечении ее реализации играют Администрация Санкт-Петербурга, Комитет по развитию туризма и Конгрессно-выставочное бюро Санкт-Петербурга.

ПРАКТИЧЕСКАЯ ЗНАЧИМОСТЬ

Говоря о практической значимости Молодежных форумов МНС, можно выделить следующие основные моменты:

- участие молодых специалистов в Форуме – это прекрасная возможность пополнить профессиональные знания и актуальную информацию о состоянии и перспективах развития отрасли, о наиболее значимых трендах и инновациях (программы Форумов обязательно включают выступления корифеев и гуру отрасли);
- Форум – это уникальный шанс представить международному сообществу результаты собственных научных исследований, попытаться заинтересовать ими ключевых действующих лиц мировой нефтегазовой индустрии;
- являясь самой массовой молодежной интернациональной площадкой для профессионального общения, Форум формирует исключительно благоприятные условия для поиска единомышленников и налаживания деловых контактов; личные знакомства на протяжении многих лет будут помогать в профессиональной деятельности.

На снимках: рабочие моменты выездного заседания Молодежного программного комитета 6-го Форума будущих лидеров Мирового нефтяного совета в Санкт-Петербурге.

Who, if not us

Future leaders are expected in St Petersburg this summer



Vlada Streletskaya,
Director of the Russian National Committee of the World Petroleum Council.

On June 23, 2019, the 6th Youth Forum of the World Petroleum Council – Future Leaders Forum will open in St. Petersburg. This is the largest international platform for professional communication of young professionals in the oil and gas industry. Participation in the Forum provides a unique opportunity to establish contacts, exchange views and impressions with students and young professionals from all around the world, as well as to talk and get valuable advice and guidance from recognised leaders of the global petroleum industry.

The WPC Youth Forums are held every three years. Russia hosts it for the first time. The Forum is prepared by the Russian National Committee of the WPC. The main events will be held at St. Petersburg Mining University, the oldest engineering university in Russia. The atmosphere of the future Forum and the expectations associated with it are exactly conveyed by the slogans of the event: «Who, if not us» and «When, if not now».

In the view of the World Petroleum Council, the involvement of initiative young people in the industry, training of highly qualified personnel, and creation of conditions for the self-realization of a new generation of specialists are the key conditions for the development and competitiveness of the oil and gas industry in modern realities.

The core role of youth policy implementation is assigned to the WPC Youth Forums, which, like the World Petroleum Congresses, are held once every three years and represent unique international platforms for professional communication.

Registration to the Forum is open on the website www.flf-russia.com. Moreover, there are no age limits for participation in the Forum. Any motivated specialist can become a delegate.

TOPICAL DISCUSSION

Extensive and diverse Technical Programme is the core event of the 6th Fu-

ture Leaders Forum of WPC. The most topical issues of the current state and prospective development of the global oil and gas industry will be discussed. The events will be held in various formats: Plenary Sessions, Panel Sessions, Forums, Round Tables, Open dialogues. In addition, on June 27, Technical Tours

are planned: young participants of the Forum will be given the opportunity to visit the existing production facilities of the oil and gas industry of Russia. The international forum of young oil and gas specialists held in Russia is a kind of prologue of the 23rd World Petroleum Congress (Houston, USA – 2020). In this



«It is assumed that the Future Leaders Forum will become the largest international platform for professional communication of young professionals in the oil and gas industry in history. Hundreds of young people from dozens of countries will come to the Forum, and the agenda will focus on the most topical and important issues of strategic development of the oil and gas industry»

Alexander Novak,
Chairman of the Organising Committee of the Future Leaders Forum, Minister of Energy of the Russian Federation

regard, it is considered appropriate to synchronise the Technical Programme of the 6th Future Leaders Forum with the agenda of the World Petroleum Congress. In particular, one of the focuses of the discussion will be the «Competencies and skills for innovative solutions» topic. The first Plenary Session of the Forum will be devoted to the discussion of the «Energy Transformation – Map of the Future» topic.

It is expected that the Forum, which will last until June 28, will be attended by around 1.200 young people from dozens of countries. The industry leaders – the heads of the leading energy companies in the world, outstanding scientists, key experts will come to the meeting with young professionals. In particular, Minister of Energy of the Russian Federation Alexander Novak, President of the World Petroleum Council Tor Fjaeran, Executive Vice President and Country Chair Russia at Shell Cederic Cremers, Chairman of Corex Pedro Miras Salamanca, General Director of the PJSC Gazpromneft Alexander Dyukov, Vice President of Halliburton Galen Cobb, Executive Vice President of Schlumberger Jean-François Poupeau, CEO NIS jsc Novi Sad Kirill Tyurdenev.

YOUTH TECHNICAL SESSIONS

The Youth Programme Committee of the 6th Future Leaders Forum of the WPC has prepared an extensive Technical Programme covering a wide range of scientific and technical innovations in the oil and gas sector. Youth Technical Sessions will be one of the key areas of the Forum's work. This is a tribune whereby young professionals from different countries and continents can talk about their vision of the future of the petroleum industry, and offer their own approaches to solving problematic issues in various segments of the industry's activities. For the first time, the selection of speakers for Youth Technical Sessions was held on a competitive basis. For this purpose,

Call for Papers, summarising the results of independent research of young specialists on the most relevant topics of the industry agenda, was opened on the official website of the Forum www.flf-russia.com.

The organisers announced 9 key topics that applicants should focus on. These topics are arranged into three groups: Leadership, Innovation, and Sustainability. The authors of the most interesting proposals received invitations to speak at the Forum. According to the decision of the Organizing Committee, they will be

able to participate in the Forum without paying the registration fee, which is mandatory for other participants. Members of the Expert Commission will assess the level of reports at the Technical Sessions. Authors of the best papers will be awarded diplomas and prizes.

Students, postgraduates, and young professionals under the age of 35 became participants of the competition. The selection was conducted by an Expert Commission consisting of members of the WPC Youth and Programme Committees. Abstracts were reviewed in an impersonal form. Accordingly, only the relevance and quality of research were taken into account.

At the initiative of the administration of St. Petersburg Mining University, young participants of the competition have the opportunity to publish their scientific work in the collection indexed by SCOPUS, Web of Science. The collection will be published by CRC Press (Taylor & Francis Group, UK), a business partner of the Mining University.

VOLUNTEERS

A team of 200 volunteers is being formed for participation in the 6th Future Leaders Forum. It is assumed that volunteers



«The Programme of the Future Leaders Forum in St. Petersburg is very consonant with the topic of the World Petroleum Council. Discussions at the youth platforms allow refreshing the view on the state and prospects of the industry»

Tor Fjaeran,
President of the World Petroleum Council

«The Future Leaders Forum, which will be held in St. Petersburg in the summer, will be my third Youth Forum of the World Petroleum Council after Calgary and Rio. Based on this personal experience, I can state with certainty that these are very impressive and unique platforms for professional communication»

Stepane Rousslet,

Chairman of the WPC Young Professionals Committee



rious history and rich cultural heritage. The Cultural Programme of the Future Leaders Forum is formed in such a way that young specialists of the oil and gas industry, who came to St. Petersburg from all over the world, would have the opportunity to get acquainted with the city, its surroundings, and attractions. In particular, Excursion to Peter and Paul Fortress and Neva Cruise are planned for June 24. On June 25, the Solemn Reception is scheduled in the Hermitage. On June 27, a Football match and an Environmental campaign will be held.

It is assumed that the Opening Ceremony of the 6th Youth Forum of the World Petroleum Council will be held at the Mariinsky Theatre, which is worthily called «the Pearl of Cultural Life» not only in St. Petersburg but also in Russia.

And the Official Closing Ceremony of the Forum is being prepared in Konstantinovskiy Palace. This architectural monument of the XVIII century, located on the southern shore of the Gulf of Finland, fascinates with its classical beauty and well-manicured park. Nowadays it is an official leisure destination for senior officials of Russia and reception of important guests.

The Administration of St. Petersburg, the Committee for Tourism Development and the Congress and Exhibition Bureau of St. Petersburg play an active role in shaping the Cultural Programme of the Forum and ensuring its implementation.

PRACTICAL SIGNIFICANCE

When it comes to the practical significance of the WPC Youth Forums, we can distinguish the following main points:

- participation of young professionals in the Forum is a great opportunity to add to professional knowledge and current information on the status and development prospects of the industry, about the most important trends and innovations (the Forums' programmes include reports of the leading figures and guru of the industry);

- the Forum is a unique chance to present to the international community the results of its own research, to try to interest key actors of the global oil and gas industry;

- as the most popular international youth platform for professional communication, the Forum creates extremely favorable conditions for finding like-minded people and establishing business contacts; personal contacts for many years will help in professional activities.

Pictures: working moments of the visiting meeting of the Youth Programme Committee of the 6th Future Leaders Forum of the World Petroleum Council in St. Petersburg.

will work 3-4 hours per day; they will have enough time to participate in activities and informal communication. At the same time, volunteers will have to cover only transport expenses to St. Petersburg and back. Accommodation, lunches, participation in the Forum, and even special equipment will be free for them.

As of today, the acceptance of applications from candidates for volunteers is finished. They came from 368 applicants from 31 countries. The most representative age group of the applicants is 21-25 years old (45%), 23% are the shares of applications from the candidates of

18-20 and 26-30 years old, nearly 10% were older than 30 years. As expected, the greatest activity was demonstrated by Russians — there were applications from 254 candidates from 20 universities that train specialists for the oil and gas industry.

CULTURAL PROGRAMME

The meeting place for delegates of the 6th Youth Forum of The World Petroleum Council will be St. Petersburg, one of the most beautiful cities in Russia with a glo-

«The WPC Youth Forums are arranged not often — once every three years. Participation in this event gives, in fact, a unique chance to express themselves, to complement knowledge, to expand the range of professional communication, to find like-minded people in different countries of the world. Do not miss this opportunity»

Vlada Streletskaya,

Director of the Russian National Committee of the World Petroleum Council

KAZENERGY

#2 (93), 2019

АҚПАРАТТЫҚ-САРАПТАМАЛЫҚ ЖҰРНАЛ / ИНФОРМАЦИОННО-АНАЛИТИЧЕСКИЙ ЖҰРНАЛ / INFORMATION-ANALYTICAL MAGAZINE

Чек-лист на год: инвестиции в разработку и Экологический кодекс

Global oil and gas investments: reviving amid challenges



ВТО и казахстанское содержание

Зеленое финансирование в мире: укрепление позиций



Нефть: взгляд на Китай